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Slachthuizen  -  Controles door dierenartsen belast met opdracht (BMO’s)

De sector van de slachthuizen heeft samen met de minister en de dienst Dierenwelzijn een 
ambitieus actieplan opgezet en ook uitgevoerd om de naleving van de geldende bepalingen 
rond dierenwelzijn te garanderen. Ik heb dat initiatief steeds aangemoedigd, want een 
goed preventie- en controlebeleid kan het dierenwelzijn alleen maar ten goede komen.
 
De minister heeft in het verleden ook al te kennen gegeven dat hij van plan was om een 
eigen ‘vliegende brigade’ van Vlaamse BMO’s (dierenartsen belast met opdracht) op pad 
te sturen om het dierenwelzijn in slachthuizen te controleren. Dit in aanvulling op de 
keuringsactiviteiten van de dierenartsen van het Federaal Agentschap voor de Veiligheid 
van de Voedselketen (FAVV) die de naleving op dierenwelzijnsvoorschriften uitvoeren op 
basis van een protocol dat de dienst Dierenwelzijn heeft afgesloten met het FAVV.
 
Ik verneem dat in volle coronacrisis dierenartsen gestuurd door de dienst Dierenwelzijn 
zich aanmelden bij slachthuizen en daar aankondigen dat ze elke slachtdag minstens drie 
uren aanwezig moeten zijn. Bovendien wordt meegedeeld dat er geen feedback op het 
moment zelf gegeven zal worden, vermits een inspecteur ter plaatse niet mag 
communiceren met het slachthuis, maar enkel met de verantwoordelijken van de dienst 
Dierenwelzijn. Van daaruit komt dan een verslag waarop het slachthuis opmerkingen mag 
geven. Hierdoor is een eerste kans op verdediging met deze procedure al verkeken. Dat is 
jammer vermits men op dat ogenblik duiding bij de concrete situatie kan geven of, wanneer 
het gaat om kleinere inbreuken, meteen kan bijsturen. Bovendien zou een slachthuis ook 
in een kantoor moeten voorzien voor de nieuwe controleurs van Dierenwelzijn. Dat bureau 
moet uitzicht bieden op de stallen en moet voorzien zijn van een laptop.
 
Uiteraard is een effectief controlebeleid belangrijk, maar één en ander zorgt op het terrein 
voor enkele moeilijkheden: de timing, geen voorafgaande communicatie en geen 
voorafgaand overleg. Bovendien zijn er veel praktische vragen en vragen over de 
regelgeving die aan de basis van dit initiatief ligt. Tevens blijkt er veel onduidelijkheid te 
bestaan over financiële gevolgen van deze maatregelen.

1. Sinds wanneer en op basis van welke regelgeving is de dienst Dierenwelzijn gestart 
met het sturen van dierenartsen naar slachthuizen om daar te controleren op de 
naleving van de regels rond dierenwelzijn?

2. Wie zijn deze controleurs en wat is hun precieze mandaat?

3. Hebben deze controleurs de vereiste opleidingen gekregen?



4. Heeft de dienst Dierenwelzijn inmiddels ook geïnvesteerd in bijkomende opleiding rond 
dierenwelzijn voor de BMO’s van het FAVV?

5. Hoe kan worden verklaard dat die controleurs van de dienst Dierenwelzijn, waarvan 
aanvankelijk werd aangegeven dat het om een ‘vliegende brigade’ zou gaan, controles 
doen van drie uur per dag en dat gedurende meerdere dagen?

6. Wie moet opdraaien voor de kosten van die controles en hoeveel bedragen die kosten?

7. Is het feit dat het slachthuis niet rechtstreeks feedback kan geven aan de controleur, 
maar slechts kan reageren op diens verslag, conform de Europese voorschriften?

8. a) Waarom worden slachthuizen verplicht in een kantoor met laptop en uitzicht op 
de stallen te voorzien?

b) Op basis van welke bepalingen zijn deze eisen afdwingbaar?

c) Werden alle slachthuizen daarvan reeds in kennis gesteld?
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ANTWOORD 
op vraag nr. 527 van 30 april 2020
van GWENNY DE VROE

1. U bent verkeerd geïnformeerd. Deze controles zijn nog niet gestart. De werkelijke 
aanvang van deze controles staan gepland voor oktober 2020. 

Het aanduiden van zelfstandige dierenartsen om controles uit te voeren in de 
slachthuizen wordt geregeld in het besluit van de Vlaamse Regering van 24 mei 2019 
houdende bepaling van de wijze van aanstelling en vergoeding van de dierenartsen 
die de dienst aanstelt en houdende de bepaling van de opdrachten die die dierenartsen 
uitvoeren.

2. De controleurs zijn zelfstandige dierenartsen die zich voor deze opdracht kandidaat 
gesteld hebben en hiervoor erkend werden.

Zij krijgen de opdracht om controles uit te voeren op de naleving van de wet van 14 
augustus 1986 betreffende de bescherming en het welzijn der dieren en de 
uitvoeringsbesluiten ervan en op de naleving van de Europese verordeningen, 
beschikkingen en besluiten ter zake in slachthuizen.

Deze controles beslaan onder meer het hele slachtproces, met inbegrip van de 
controle van de dieren, de bouw, de inrichting en de uitrusting van de slachthuizen 
en de bekwaamheid van de functionaris van het dierenwelzijn en het personeel dat er 
werkt.

3. Er wordt een opleiding voorzien door de Faculteit Diergeneeskunde van de UGent. 
Gezien de huidige situatie met betrekking tot Covid-19 zal deze grotendeels een online 
opleiding worden. De lessen komen in juni online, waarna ze de hele zomer 
beschikbaar zullen blijven. In september volgt er een examen.

4. Zowel in 2018 als in 2019 werden er door de dienst Dierenwelzijn op verschillende 
momenten opleidingen georganiseerd voor de BMO’s van het FAVV.

5. Op basis van het beschikbare budget en het aantal kandidaten werd berekend dat het 
mogelijk is om ieder slachthuis gedurende 3 uur per slachtdag te controleren. Met 
deze controlefrequentie wordt van start gegaan. Na verloop van tijd zal dit systeem 
geëvalueerd worden op basis van de resultaten van de controles en kan de 
controlefrequentie aangepast worden aan de hand van het risico-profiel van het 
slachthuis. 

6. De kosten van deze controles worden volledig gedragen door de Vlaamse Overheid. 
De controlerende dierenartsen worden vergoed op basis van de bedragen die vermeld 
worden in artikel 16 van het besluit van de Vlaamse Regering van 24 mei 2019 
houdende bepaling van de wijze van aanstelling en vergoeding van de dierenartsen 
die de dienst aanstelt en houdende de bepaling van de opdrachten die die dierenartsen 
uitvoeren.

7. Ik weet niet waar u vernomen heeft dat een slachthuisuitbater niet rechtstreeks 
feedback kan geven aan een controleur. Het is duidelijk dat de controleur de dienst 



Dierenwelzijn een verslag bezorgt op basis waarvan verdere maatregelen genomen 
kunnen worden. Als een slachthuisuitbater opmerkingen heeft wordt hem de kans 
gegeven deze op het verslag te noteren zodat deze ook bij de dienst Dierenwelzijn 
terecht komen. Op deze manier kan de dienst Dierenwelzijn met deze opmerkingen 
rekening houden.

8. De slachthuizen moeten aan de controleurs geen infrastructuur of materiaal ter 
beschikking stellen.


